

RESOLUTIONS

adopted by the Council
at its twenty-fifth session

2008 (XXV). Deferment of the examination of the annual reports of the Administering Authorities on Ruanda-Urundi and the Cameroons under United Kingdom administration

The Trusteeship Council

Decides, in accordance with rule 10 of its rules of procedure, to accede to the request of the Administering Authorities concerned that examination of conditions in the Trust Territories of Ruanda-Urundi and the Cameroons under United Kingdom administration should be deferred until its twenty-sixth session.

*1048th meeting,
4 February 1960.*

2009 (XXV). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1960

The Trusteeship Council,

Having decided to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territories in East Africa in 1960,

Having decided that the Visiting Mission should be composed of Mr. Mason Sears (United States of America) as Chairman, Mr. P. K. Edmonds (New Zealand), Mr. Miguel Solano López (Paraguay) and Mr. Omar Loutfi (United Arab Republic), assisted by members of the Secretariat and also by such members of the local administration as may be appointed by the latter,

Having decided that the Visiting Mission should depart in mid-February 1960, that it should visit the Trust Territories of Ruanda-Urundi and of Tanganyika in that order and that the duration of its visit should be approximately two months,

1. *Directs* the Visiting Mission to investigate and report as fully as possible on the steps taken in the above-mentioned Trust Territories towards the realization of the objectives set forth in Article 76 b of the Charter of the United Nations, taking into account the terms of General Assembly resolution 321 (IV) of 15 November 1949 and other relevant Assembly resolutions, in particular resolutions 1412 (XIV) of 5 December 1959 on the preparation and training of indigenous civil cadres in the Trust Territories, 1413 (XIV) of 5 December 1959 on the attainment of self-government or independence by Trust Territories and 1419 (XIV) of 5 December 1959 on plans of political reforms for the Trust Territory of Ruanda-Urundi;

2. *Directs* the Visiting Mission to give attention, as may be appropriate in the light of discussions in the

RESOLUTIONS

adoptées par le Conseil
à sa vingt-cinquième session

2008 (XXV). Renvoi de l'examen des rapports annuels des Autorités administrantes sur le Ruanda-Urundi et le Cameroun sous administration du Royaume-Uni

Le Conseil de tutelle

Décide, conformément à l'article 10 de son règlement intérieur, d'accéder à la demande des Autorités administrantes intéressées tendant à ce que l'examen de la situation dans les Territoires sous tutelle du Ruanda-Urundi et du Cameroun sous administration du Royaume-Uni soit renvoyé à sa vingt-sixième session.

*1048ème séance,
4 février 1960.*

2009 (XXV). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (1960)

Le Conseil de tutelle,

Ayant décidé d'envoyer en 1960 une mission de visite périodique dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale,

Ayant décidé que la Mission de visite serait composée de M. Mason Sears (Etats-Unis d'Amérique), président, M. P. K. Edmonds (Nouvelle-Zélande), M. Miguel Solano López (Paraguay) et M. Omar Loutfi (République arabe unie), assistés de membres du Secrétariat ainsi que des membres de l'administration locale que pourrait désigner celle-ci,

Ayant décidé que la Mission de visite partirait au milieu de février 1960, qu'elle visiterait les Territoires sous tutelle du Ruanda-Urundi et du Tanganyika, dans cet ordre, et que la visite durerait environ deux mois,

1. *Invite* la Mission de visite à enquêter et à faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises dans les territoires sous tutelle mentionnés ci-dessus pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies, en tenant compte des dispositions de la résolution 321 (IV) de l'Assemblée générale, en date du 15 novembre 1949, et des autres résolutions pertinentes de l'Assemblée, en particulier des résolutions 1412 (XIV) du 5 décembre 1959 sur la préparation et la formation de cadres administratifs autochtones dans les territoires sous tutelle, 1413 (XIV) du 5 décembre 1959 sur l'accession des territoires sous tutelle à l'autonomie ou à l'indépendance et 1419 (XIV) du 5 décembre 1959 sur les plans de réformes politiques pour le Territoire sous tutelle du Ruanda-Urundi;

2. *Invite* la Mission de visite à étudier, en s'inspirant le cas échéant des débats du Conseil de tutelle et de

Trusteeship Council and in the General Assembly and of resolutions adopted by them, to issues raised in connexion with the annual reports on the administration of the Trust Territories concerned, in petitions received by the Council relating to these Territories, in the reports of the previous periodic visiting missions to these Territories and in the observations of the Administering Authorities on these reports;

3. *Directs* the Visiting Mission to make a special investigation of the conditions and causes of the recent disturbances in Ruanda-Urundi;

4. *Directs* the Visiting Mission to receive petitions and to investigate on the spot, in consultation with the local representative of the Administering Authority concerned, such of the petitions received as, in its opinion, warrant special investigation;

5. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Council, in time for consideration by it at its twenty-sixth session, a report on each of the Territories visited containing its findings, with such observations, conclusions and recommendations as it may wish to make.

*1048th meeting,
4 February 1960.*

RESOLUTIONS ON PETITIONS CONCERNING THE TRUST TERRITORIES

Ruanda-Urundi

2010 (XXV). Petition from Mr. Mathias Rugurika (T/PET.3/87)

The Trusteeship Council,

Having resumed consideration, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, of the petition from Mr. Mathias Rugurika concerning Ruanda-Urundi,²

1. *Draws the attention* of the petitioner to the further statements of the representative of the Administering Authority;

2. *Notes* that the order prohibiting Mr. Rugurika from residing in the Buyenzi Chiefdom is being kept under review, and takes note of the statement of the Administering Authority that the Council will be informed of any new developments in the matter.

*1050th meeting,
8 February 1960.*

2011 (XXV). Petition from Mr. Louis Mokwanga (T/PET.3/92)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from Mr. Louis Mokwanga concerning Ruanda-Urundi,³

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of the representative of the Administering Authority;

² See T/PET.3/87, T/OBS.3/20, T/L.913, T/L.961 and resolution 1957 (XXIV).

³ See T/PET.3/92, T/OBS.3/23, T/L.960.

l'Assemblée générale ainsi que des résolutions adoptées par ces organes, les questions évoquées à propos des rapports annuels sur l'administration des territoires sous tutelle en question, dans les pétitions reçues par le Conseil au sujet desdits territoires, dans les rapports des missions de visite périodiques qui se sont rendues précédemment dans ces territoires et dans les observations faites au sujet de ces rapports par les Autorités administrantes;

3. *Invite* la Mission de visite à faire une enquête spéciale sur les circonstances et les causes des troubles qui ont éclaté récemment au Ruanda-Urundi;

4. *Invite* la Mission de visite à recevoir des pétitions et à enquêter sur place, après avoir consulté le représentant local de l'Autorité administrante intéressée, sur celles des pétitions reçues qui appellent, à son avis, une enquête spéciale;

5. *Prie* la Mission de visite d'adresser au Conseil, en temps utile pour qu'il l'examine à sa vingt-sixième session, un rapport sur chacun des territoires visités, rapport où elle consignera ses constatations, accompagnées des observations, conclusions et recommandations qu'elle pourrait juger bon de présenter.

*1048ème séance,
4 février 1960.*

RESOLUTIONS AU SUJET DE PETITIONS CONCERNANT LES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

Ruanda-Urundi

2010 (XXV). Pétition de M. Mathias Rugurika (T/PET.3/87)

Le Conseil de tutelle,

Ayant repris l'examen, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, de la pétition de M. Mathias Rugurika concernant le Ruanda-Urundi²,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les déclarations complémentaires du représentant de l'Autorité administrante;

2. *Note* que l'ordre interdisant à M. Rugurika de résider dans la chefferie de Buyenzi continue à faire l'objet d'un examen constant, et prend note de la déclaration de l'Autorité administrante selon laquelle tout fait nouveau sera porté à la connaissance du Conseil.

*1050ème séance,
8 février 1960.*

2011 (XXV). Pétition de M. Louis Mokwanga (T/PET.3/92)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Louis Mokwanga concernant le Ruanda-Urundi³,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations du représentant de l'Autorité administrante;

² Voir T/PET.3/87, T/OBS.3/20, T/L.913, T/L.961 et résolution 1957 (XXIV).

³ Voir T/PET.3/92, T/OBS.3/23, T/L.960.

2.
do wt
rehab

2012

Th
De.
from
affair

4.5